
  آرمان ملی: سپاهان با پیروزی مقابل پرسپولیس، به 
مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی فوتبال صعود کرد تا 

اسماعیل کارتال ترکیه ای اولین جام فصل را از دست بدهد. 
 گزارش بازی 

حساس ترین دیدار مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی 
فوتبال باشگاه های کشور از ساعت ۱۵: ۳۰ دقیقه در شرایطی 
با قضاوت بیژن حیدری آغاز شد که سپاهان در ورزشگاه 
بود.  تهران  پرسپولیس  پذیرای  اصفهان  نقش جهان 
پرسپولیس در ابتدای این بازی حملات گسترده ای را بر روی 
دروازه سپاهان تدارک دید که در یک صحنه ضربه سر مرتضی 
پورعلی گنجی به تیرک دروازه سپاهان خورد اما راهی به دروازه 
پیدا نکرد. در ادامه سپاهان نیز یک فرصت تک به تک را به 
کنش به موقع گندوز باعث شد تا  دست آورد اما خروج و وا
این فرصت هم از دست برود. در شرایطی که بازی متعادل 
خ پوشان تهرانی در بازی سازی  پیگیری می شد اشتباه سر
کافی بود تا توپ از دست برود و در دقیقه ۱۳ این بازی، ارسال 
لیموچی با ضربه سر محمدمهدی محبی به گل تبدیل شد تا 
طلایی پوشان در خانه از رقیب سرسخت خود پیش باشند. 
سپاهان بعد از این گل یک فرصت دیگر را هم از دست داد و 
این بار ضربه محمد دانشگر با فاصله ای اندک به بیرون رفت. 
در دقیقه ۴۰ ارسال خوب فرشاد فرجی با ضربه سر دیدنی علی 
علیپور وارد دروازه پیام نیازمند شد تا دو تیم در نیمه نخست 
به تساوی یک بر یک رضایت دهند. در نیمه دوم و در شرایطی 
که دو تیم با آرامش بیشتری بازی را دنبال می کردند در دقیقه 
۷۳ ارسال میلاد محمدی با ضربه سر فرشاد احمدزاده به 
گردان اسماعیل  خ پوشان تهرانی منجر شد تا شا گل دوم سر
کارتال تا این دقیقه از بازی کامبک تاریخی بزنند. در شرایطی 
که بازی به دقیقه ۸۰ بازی رسیده بود بیژن حیدری بعد از 
بررسی تصاویر VAR امید عالیشاه را از زمین بازی اخراج کرد 
که این تصمیم با اعتراض شدید کاپیتان پرسپولیس همراه 
بود. در این لحظه برق ورزشگاه نقش جهان هم برای دقایقی 
قطع شد. در ادامه و در دقیقه ۸۸ سپاهان به بازی بازگشت و 
روی یک ضربه ایستگاهی محمد دانشگر توانست گلزنی کند 
تا این تیم را در بازی نگه دارد. با تساوی دو تیم در وقت های 
قانونی بازی کار به وقت های اضافه کشیده شد، در دقایق 
ابتدایی نیمه نخست وقت های اضافه میلاد زکی پور روی 
دفع ناقص گندوز و تعلل مدافعان پرسپولیس برای سومین 
بار دروازه این تیم را باز کرد تا یک بار دیگر این تیم در آستانه 
یک پیروزی ارزشمند قرار گیرد. در دقیقه ۹۸ پرسپولیس 
یک موقعیت خوب گلزنی داشت اما ضربه سر گولسیانی با 

اختلافی اندک از روی دروازه این تیم بیرون رفت. در دقیقه ۱۰۲ 
این بازی یک اخراجی دیگر هم داشت، در این دقیقه ابوبکر 
کامارا با دریافت کارت زرد دوم از زمین بازی اخراج شد تا دو 
تیم ۱۰نفره بازی را دنبال کنند. در وقت اضافه دوم و در دقیقه 
۱۱۲ پرسپولیس دو موقعیت گلزنی را از دست داد که مهم ترین 
آن را ایوب العملود به بیرون زد تا همچنان در حسرت پیروزی 
در این بازی باشد. در دقیق ۱۱۹ ضربه برگردان گولسیانی توپ 
را روانه دروازه سپاهان کرد که با اختلاف اندک به بیرون رفت. 
با این نتیجه سپاهان در خانه به یک پیروزی ارزشمند دست 
یافت و صعود کرد پرسپولیس هم سومین شکست خود را 
برابر طلایی پوشان تجربه کرد. سپاهان در سه  رویداد آخر 
 ، برابر پرسپولیس به پیروزی رسیده است، آنها در لیگ برتر
سوپرجام و جام حذفی موفق به شکست سرخ پوشان تهرانی 

شدند تا برابر این تیم هت تریک کنند. 
 کارشناس داوری 

ایران تصمیمات داور دیدار  فوتبال  کارشناس داوری 
سپاهان - پرسپولیس را بررسی کرد. حیدر سلیمانی درباره 
قضاوت بیژن حیدری در دیدار تیم های فوتبال سپاهان 
اصفهان و پرسپولیس، به گفت: او تا صحنه اخراج عالیشاه 
کار سختی نداشت و بازی پس از این تصمیم برای حیدری 
سخت شد. عالیشاه ساق پای بازیکن سپاهان را لگد کرد که 

این حرکت، مصداق خطای شدید بود و او باید اخراج می شد. 
وی در مورد گل دوم تیم سپاهان با ضربه سر محمد دانشگر 
تصریح کرد: مدافع آخر پرسپولیس در این صحنه، آفساید را 
پُر کرده بود و گل به درستی زده شد. دقایقی بعد، بازیکنان 
تیم سپاهان معتقد به خطای پنالتی بودند که درست نبود. 
کارشناس داوری فوتبال ایران درباره سلامت خطای منجر به 
گل دوم تیم سپاهان اظهار داشت: مدافع پرسپولیس در این 
صحنه روی زمین خوابید و تلاش کرد توپ را بین سر و بدن 
ک  خودش نگه دارد. داور در این شرایط باید بازی خطرنا
اعلام کند که همین کار را کرد و یک ضربه غیرمستقیم به سود 
سپاهان اعلام شد. سلیمانی در مورد کارت زرد دومی که به 
ابوبکر کامارا هافبک سپاهان نشان داده شد، عنوان کرد: او 
یک ضربه ساده در میانه میدان به سروش رفیعی وارد کرد و 
حرکت او مصداق بی پروایی یا جلوگیری از موقعیت حریف 
نبود که کارت زرد داشته باشد. البته سیاوش یزدانی یک 
دقیقه بعد روی میلاد محمدی خطا کرد و او باید از سپاهان 
اخطار دوم را می گرفت. وی درباره زمین خوردن مهاجم 
کرد:  پرسپولیس در محوطه جریمه سپاهان خاطرنشان 
دورسون در وقت اضافه معتقد بود که روی او خطا صورت 
گرفته است. البته هیچ خطایی در این صحنه رخ نداد و پیش 

از آنهم توپ در دستان دروازه بان سپاهان قرار گرفت.
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هت تریک سپاهان؛ این بار در جام حذفی

 پرسپولیس اولین جام را از دست داد! 

گفتوگو

سابق  مدافع  مهرانپور  محمدرضا 
مورد  در  فوتبال  کارشناس  و  استقلال 
در  پایتخت  پوش  آبی  تیم  وضعیت 

رقابت های این فصل صحبت کرد. 
 نظر شما در خصوص دیدار استقلال 
حذفی  جام  در  آذر  شمس  خانه  در 

چیست؟
 این بازی حساسیت بالایی دارد و شرایط 
استقلال هم در این فصل تعریفی ندارد. 
امیدوارم بازیکنان درک موقعیت داشته 
باشند و بدانند که با توجه به آنکه تنها روی 
باقی  برتر  لیگ  کاغذ شانس قهرمانی در 
مانده، قهرمانی در جام حذفی می تواند 
پاداش خوبی به هواداران باشد که از نتایج 
این فصل راضی نیستند. تا آمدن سرمربی 
خارجی بهترین اتفاق پیروزی برابر شمس 
آذر است که قطعاً در خانه انگیزه زیادی دارد 
و چند هفته پیش هم توانست در ورزشگاه 
آزادی استقلال را غافلگیر کند؛ بنابراین باید 
با تمام توان برابر این حریف بازی کرد تا به 

پیروزی رسید. 
شعار های  خصوص  در  شما  نظر   
بختیاری زاده  سهراب  علیه  هواداران 

چیست؟
 بختیاری زاده چه امکاناتی داشته که از او 
انتظار بیهوده دارند. اعضای هیات مدیره 
سابق که به جواد نکونام فرصت ندادند و 
با فشار های خود عامل استعفا و برکناری او 
شدند، همان هایی که پیتسو موسیمانه را 
آوردند پاسخگوی نتایج این فصل باشند. 
سهراب  سر  بر  را  استقلال  مشکلات  چرا 
دیواری  می کنند.  خالی  زاده  بختیاری 
کوتاه تر از سهراب پیدا نشده که می خواهند 
ناراحتی خود را بر سر او بریزند؟ هیات مدیره 
جدید هم باید با قدرت بیشتری پشت سر 
سهراب باشد، الان باید از سرمربی استقلال 
حمایت کرد تا بتواند در جام حذفی نتیجه 

بگیرد. 
 دو معتمد والتر ماتزاری بازی استقلال 
تماشا  وین  قز در  آذر  شمس  برابر  را 

می کنند!
دهنده  نشان  کرده  ماتزاری  که  کاری 
حرفه ای بودن و تجربه بالای اوست. خیلی 
از مربیان خارجی ندیده قرارداد می بندند که 
در زمان بیکاری تیم داشته باشند. ماتزاری 
مربی بزرگی است و با فرستادن معتمدان 
خود به ایران ثابت کرده که اعتبار شغلی اش 
با  می خواهد  او  یعنی  است.  اولویت  در 
شناخت از استقلال، قرارداد ببندد تا بتواند 
نتایج خوبی بگیرد. تمامی این اتفاقات را به 

فال نیک می گیریم. 

 : مهرانپور
بختیاری زاده چه 

امکاناتی داشته که از 
او انتظار بیهوده دارند

اعزام جودوکاران ایران به  
تونس به جای گرنداسلم باکو! 

۱۳ جودوکار  که قرار است  در شرایطی 
ایران به مسابقات کاپ آفریقا در تونس اعزام 
کو  شوند، همزمان رقابت های گرنداسلم با
در همسایگی ایران برگزار می شود و جودوی 
با تصمیم فدراسیون  ایران غایب است! 
جودو، تیم های جودوی جوانان و بزرگسالان 
ایران به کاپ جودوی آفریقا در تونس اعزام 
می شوند. این مسابقات از ۲۷ تا ۲۹ بهمن در 
تونس برگزار می شود و طبق اعلام فدراسیون 
جودو قرار است ۱۳ جودوکار در قالب دو 
تیم جوانان و بزرگسالان عازم این مسابقات 
شوند. اعزام جودوکاران ایران به تورنمنت 
که همزمان با این  تونس در حالی است 
رقابت ها، قرار است مسابقات مهم گرنداسلم 
که پس از مسابقات جهانی، مهم ترین رویداد 
کو  سال ۲۰۲۵ است، از ۲۶ تا ۲۸ به همن در با
پایتخت آذربایجان برگزار شود. با توجه به 
مسابقات  رنکینگ  امتیاز  کسب  اهمیت 
سری گرنداسلم برای کسب جواز حضور در 
مسابقات جهانی ۲۰۲۵، مشخص نیست چرا 
فدراسیون جودو حاضر شده با پرداخت 
هزینه  چند برابری، نمایندگان ایران را عازم 
تونس در قاره آفریقا کند اما قید حضور در 
مسابقات مهم گرنداسلم آذربایجان را که 
در همسایگی ایران قرار دارد، بزند؟ نگاهی 
به تقویم فدراسیون جهانی جودو نشان 
کشور جهان در رقابت های  می دهد، ۳۸ 
کو حضور دارند و این در حالی  گرنداسلم با
است که با توجه به غیبت نمایندگان رژیم 
فرصت  کو،  با گرنداسلم  در  صهیونیستی 
بسیار خوب برای رقابت جودوکاران ایران با 
برترین های جهان در این مسابقات از دست 
رفت. این در حالی است که نمایندگان رژیم 
صهیونیستی در مرحله بعدی رقابت های 
حضور  ازبکستان  تاشکند  در  گرنداسلم 
پایین  کیفی  سطح  به  توجه  با  دارند. 
گرنداسلم  با  مقایسه  در  تونس  تورنمنت 
کو، امکان کسب موفقیت برای جودوکاران  با
ایران در غیاب چهره های شاخص جهان 
بیشتر خواهد بود اما بدون شک حضور 
کو علاوه بر اینکه  در مسابقات گرنداسلم با
می توانست در هزینه ها صرفه جویی کند، 
کسب تجربه جودوکاران  کمک زیادی به 

ایران نیز می کرد. 

منهایفوتبال

کوتــــــــــاه

تاج بدون مصوبه هیات رئیسه پول ویلموتس را از منابع بیت المال تسویه کرد؟
به  موسوم  ویلموتس  پرونده   
»ویلموتس گیت« هنوز به طور کامل حل 
و فصل نشده است. بعد از رای فیفا علیه 
را  کشورمان  فوتبال  فدراسیون  ایرآنکه 
در دوره ریاست مهدی تاج به پرداخت 
یورو غرامت محکوم  ۶ میلیون  از  بیش 
خادم  عزیزی  الدین  شهاب  بود،  کرده 
به  را  پرونده  فدراسیون  بعدی  رئیس 
دادگاه حکمیت ورزش برد و مبلغ غرامت 
تقریبا نصف شد. در همان دوره تیم ملی 
فوتبال ایران توانست به جام جهانی صعود 
کند و مبلغ ۱۶ میلیون دلار پاداش برای 
ایران در نظر گرفته شد. اما با عزل موقت 
بدهی  این  پرداخت  فدراسیون  رئیس 

معلق باقی ماند تا دوباره مهدی تاج به 
صندلی ریاست فدراسیون برگشت. طبق 
اطلاعات به دست آمده تاج برای تسویه 
از  رقم  این  کرد  تلاش  ویلموتس  بدهی 
محل درآمدهای ایران نزد فیفا که بابت 
صعود به جام جهانی به دست آمده بود 
پرداخت شود. با این حال عدم موافقت 
هیات رئیسه فدراسیون فوتبال با پرداخت 
بدهی ویلموتس از محل مطالبات ایران نزد 
فیفا معضلی بود که رئیس فدراسیون با آن 
مواجه شد. حال طبق آخرین اخبار رسیده 
گویا مهدی تاج بدون گرفتن مصوبه از هیات 
رئیسه مبلغ سه میلیون و هشتصد و هشتاد 
و پنج هزار یورو از محل مطالبات ایران 

نزد فیفا را به عنوان غرامت به ویلموتس 
و  اساسنامه  کرده است. طبق  پرداخت 
قوانین فدراسیون فوتبال رئیس فدراسیون 
مصرف  حق  رئیسه  هیات  مصوبه  بدون 
این  در  هم  آن  فدراسیون  مالی  منابع 
که به نوعی بیت المال محسوب  مقیاس 
می شود را ندارد. به این ترتیب می توان 
گفت تخلفی نزدیک به ۴۰۰ میلیارد تومانی 
آن  مورد  در  باید  که  است  گرفته  شکل 
گر مصوبه ای  شفاف سازی صورت بگیرد و ا
وجود دارد رسانه ای شود. از آنجا که در 
پرونده ویلموتس ساختمان فدراسیون و 
سه دانگ ساختمان باشگاه پرسپولیس 
هم توسط شستا مصادره شده می توان 

گفت )با توجه به قیمت مسکن در محدوده 
خیابان سئول( فوتبال ایران رقمی بالغ بر 
۸۰۰ میلیارد تومان در این پرونده ضرر کرده 
گر ارقام دیگر نظیر هزینه دستمزد  است. ا
دستیاران ویلموتس به اضافه پولی که در 
زراعت بانک ترکیه بلوکه شده و همین طور 
اجاره ای که شستا اعلام کرده از فدراسیون 
شاید  شود  محاسبه  هم  گرفت  خواهد 
این رقم به هزار میلیارد هم برسد. کمیته 
بدوی انتخابات که وظیفه تایید صلاحیت 
نامزدها را برعهده داشته باید در این زمینه 
شفاف سازی کند که آیا این تخلف در روند 
بررسی تایید صلاحیت این نامزد مد نظر 

 . قرار گرفته یا خیر

 کارتال: با این عملکرد باید به مرحله بعد 
صعود می کردیم

کارتال سرمربی پرسپولیس پس از شکست ۳   اسماعیل 
بر ۲ پرسپولیس مقابل سپاهان در مرحله یک هشتم نهایی 
مسابقات فوتبال جام حذفی باشگاه های کشور اظهار داشت: 
خیلی خوب بازی را شروع کردیم. در ۱۵ دقیقه و قبل از اینکه گل 
بخوریم اجازه ایجاد موقعیت به حریف ندادیم و براساس اشتباه 
فردی گل خوردیم. بعد از آن توانستیم بازی خودمان را به تیم 
حریف تحمیل کنیم. نیمه اول یک توپ ما به تیر دروازه حریف 
خورد و بعد هم یک گل زدیم. در نیمه دوم بعضی تغییرات 
کتیکی در تیم مان دادیم. بعد از آن ۲ بر یک جلو افتادیم و  تا
فوتبال خوبی بازی کردیم. رقیب مان فقط تماشا می کرد که 
ما چه بازی انجام می دهیم! وی در ادامه افزود: می توانستیم 
گل های سوم و چهارم را بزنیم، ولی با کارت قرمز عالیشاه مواجه 
شدیم. تا وقتی بتوانیم تعویض درستی انجام دهیم گل مساوی 
را خوردیم. واقعاً ۱۰ نفره مقابل یک تیم ۱۱ نفره ۱۲۰ دقیقه بازی 
کردن کار راحتی نیست. در وقت های اضافه عقب افتادیم، ولی 
به رغم اینکه ۱۰ نفره بودیم سعی کردیم بازی تهاجمی انجام 
دهیم. سه چهار موقعیت گل هم ایجاد کردیم، ولی نتوانستیم 
از آنها استفاده کنیم. در نهایت با اینکه فوتبال خوبی بازی 
کردیم شکست خوردیم و حذف شدیم. سرمربی تیم فوتبال 
پرسپولیس تصریح کرد: من می خواهم خوش بینانه نگاه کنم؛ 
نزدیک به سه هفته است با تیم تمرین می کنم. فوتبال رو به 
جلویی را که دوست دارم، قدم به قدم تلاش می کنم به تیم 
اضافه کنم. تلاش خواهیم کرد فوتبال بازی کنیم و نمی خواهیم 
بازی را خراب کنیم. به دلیل اینکه نگاه من به فوتبال این است، 
جواب بازی خوبی که انجام دادیم این نبود. با این عملکرد باید 
به مرحله بعد صعود می کردیم. به بازیکنانم خسته نباشید 
می گویم. با عالیشاه هم درباره کارت قرمزی که گرفت رو در رو 

صحبت خواهم کرد. 
 

  بازدید نمایندگان ماتزاری 
از امکانات باشگاه استقلال

نماینده گزینه سرمربیگری تیم استقلال دیروز از ورزشگاه 
آزادی دیدن کرد. جیان دومینیکو کستی به همراه دونینی 
وکیل رسمی والتر ماتزاری که صبح دیروز به تهران سفر کردند، 
پس از استقبال رسمی از سوی نمایندگان باشگاه استقلال، از 
کادمی رسمی استقلال و امکانات ورزشگاه امام رضا )ع( بازدید  آ
کادمی استقلال، محمدحسین  کردند. در جریان بازدید از آ
ضیایی، خسرو حیدری سرمربی تیم امید استقلال، شاهین 
صمدیان سرمربی تیم نوجوانان توضیحاتی را در خصوص 
فعالیت تیم های پایه به نمایندگان والتر ماتزاری ارائه کردند. 
کادمی استقلال به کمپ مرحوم ناصر  آنها پس از بازدید از آ
حجازی رفتند تا از نزدیک محل تمرینات استقلال، سالن 
بدنسازی و زمین چمن این مجموعه را مورد ارزیابی قرار دهند. 
نمایندگان سرمربی ایتالیایی، در ادامه به ورزشگاه آزادی رفتند 
تا از نزدیک امکانات این مجموعه را مشاهده کنند. آنها ابتدا 
از زمین شماره ۲ آزادی که به عنوان محل تمرین دوم استقلال 
در فصل جاری توسط باشگاه در نظر گرفته شده بازدید کردند، 
سپس به زمین اصلی آزادی رفتند تا از نزدیک امکانات ورزشگاه 
و محل برگزاری بازی های خانگی را به شکل کامل ارزیابی کنند. 
جیان دومینیکو کستی و دونینی پس از استراحتی کوتاه، عصر 
دیروز با مدیرعامل و اعضای هیات مدیره باشگاه ملاقات و در 
کرات رضایت بخشی  خصوص نحوه همکاری و عقد قرارداد مذا
را انجام دادند. قرار است جیان دومینیکو کستی به همراه 
دونینی برای تماشای بازی استقلال و شمس آذر در چارچوب 
رقابت های حذفی راهی قزوین شوند تا از نزدیک عملکرد 
بازیکنان را نظاره گر باشند و آشنایی بیشتری نسبت به وضعیت 

فنی تیم پیدا کنند. 
 

جشنواره گل بانوان فوتسال ایران در کافا
رقابت های فوتسال کافا در شرایطی به میزبانی تاجیکستان 
دنبال شد که تیم فوتسال بانوان ایران با اقتدار و با پیروزی پُرگل 
خ حریفان کشید. تیم ملی  برابر قرقیزستان قدرت خود را به ر
فوتسال بانوان ایران در دومین دیدار خود در تورنومنت کافا 
مقابل قرقیزستان به پیروزی پرگل ۱۰ بر صفر دست یافت. 
گل های تیم ملی فوتسال بانوان ایران را در این بازی مارال 
ترکمان)۳ گل(، مهتاب بنایی، زهرا کیانی منش، سیده فاطمه 
ثمر  به  صومعه)۲گل(  رقیه  کریمی)۲گل(،  فرشته  حسینی، 
رساندند. تیم ملی فوتسال زنان ایران در رقابت های کافا با 
تیم های تاجیکستان، ترکمنستان، قرقیزستان و ازبکستان 
هم گروه است. تیم ایران در سومین بازی خود روز ۲۶ به همن 
به مصاف ترکمنستان می رود. این بازی از ساعت ۱۴. ۳۰ به وقت 

تهران آغاز خواهد شد. 
 

 تمدید یک ساله قرارداد لواندوفسکی 
با بارسلونا 

روبرت لواندوفسکی که این فصل روی فرم خوبی است و در 
۳۳ بازی از رقابت های مختلف موفق به زدن ۳۱ گل شده، با این 
عملکرد خوبش مدیران باشگاه بارسلونا را به این فکر انداخته 
تا پیش از اینکه شرایط برای فعال کردن بند تمدید یک ساله 
او فراهم شود، قرارداد این مهاجم لهستانی را برای یک فصل 
دیگر تمدید کنند. قرارداد فعلی این مهاجم ۳۶ ساله تا پایان ماه 
فصل جاری اعتبار دارد اما طبق بندی که در قرارداد او با بارسلونا 
وجود دارد، در صورت حضور او در ۵۰ درصد بازی های فصل 
جاری قراردادش به طور اتوماتیک برای یک فصل دیگر تمدید 
خواهد شد که حالا مدیران باشگاه تصمیم گرفته اند پیش از 
رسیدن به این عدد، قرارداد لواندوفسکی را تمدید کنند. روزنامه 
»موندو دپورتیوو« چاپ کاتالونیا در این خصوص گزارش داد؛ 
بارسلونا تنها برای تمدید قرارداد روبرت لواندوفسکی تا پایان 
ماه ژوئن ۲۰۲۶ به توافق رسیده است و بندی برای تمدید قرارداد 
او تا پایان ماه ژوئن ۲۰۲۷ وجود ندارد. طبق این گزارش؛ مهاجم 
لهستانی بارسلونا در سال های اخیر پیشنهادهای زیادی از 
عربستان دریافت کرده اما او تمامی این پیشنهادات را رد کرده، 
چون همیشه می خواسته در بارسلونا بماند. مهاجم پیشین 
تیم های بوروسیا دورتموند و بایرن مونیخ که در تابستان ۲۰۲۲ 
کنون در ۱۲۸ بازی برای این تیم به میدان  به بارسلونا پیوست، تا
رفته و آمار ۹۰ گل زده و ۲۰ پاس گل را از خود برجای گذاشته است. 

 علیرضا جهانبخش کاپیتان تیم ملی فوتبال کشورمان برای 
اولین بار درباره اخراج اسکوچیچ و بازگشت کی روش حرف زد. 

نظر  به  خوب  خیلی  فن پرسی  وبین  ر با  رابطه ات   
بیگری  می رسد. فکر می کنی که او آینده درخشانی در مر

داشته باشد؟
از نظر فنی و نوع کاری که فن پرسی دارد انجام می دهد و 
زمانی که برای کار با بازیکنانش می گذارد، خیلی به او اعتقاد 
اما  تازه کاری است،  روبین مربی  که  دارم. مشخص است 
مطمئنم هر چه جلوتر برود، چیزهای بیشتری خواهد آموخت 
و تجربه بیشتری کسب خواهد کرد. من و روبین در این خصوص 
خیلی با هم صحبت می کنیم، درباره تصمیماتی که می گیرد، 
که پیرامون باشگاه می افتد خیلی با من  راجع به اتفاقاتی 
مشورت می کند و در کل در خصوص مسائل مختلف با هم 
صحبت می کنیم. فن پرسی پتانسیل بالایی دارد و خودش هم 
می داند که تازه سال اول مربیگری اش در سطح حرفه ای است 
و مربیگری با بازی کردن تفاوت زیادی دارد، اما روز به روز دارد 
بیشتر یاد می گیرد، با بازیکنانش در ارتباط است و به تمامی 
خ می دهد، اشراف دارد.  ج از زمین ر اتفاقاتی که داخل و خار
همه اینها نشان می دهد که پتانسیل تبدیل شدن به یک مربی 

خیلی بزرگ را دارد. 
کتبر 2013 برای اولین بار توسط کارلوس  یخ 5 ا  در تار
کی روش به تیم ملی دعوت شدی و در جام جهانی 2014 هم 
در هر سه بازی گروهی بازی کردی. از حس اولین بازی ات 

برای تیم ملی و اولین حضورت در جام جهانی بگو. 
تیم ملی مقوله ای عجیب است، مخصوصاً برای من! از اواخر 
دهه ۹۰ میلادی، یعنی از سال  ۱۹۹۸ یا ۱۹۹۹ بازی های تیم ملی 
را دنبال و از جام جهانی ۲۰۰۲ به فوتبال علاقه بیشتری پیدا 
کردم. بزرگ تر که شدم، بازی های تیم ملی را در جام جهانی 
۲۰۰۶، زمانی که ۱۲ یا ۱۳ سالم بود، خیلی جدی تر دنبال کردم. 
این همیشه برای پدرم و مادرم یک آرزوی بزرگ بود که روزی 
به تیم ملی دعوت شوم و روزی در جام جهانی بازی کنم چون 
هر دوی آنها خیلی فوتبالی هستند و همه بازی های ملی و تیم 

باشگاهی مورد علاقه شان را دنبال می کنند. 
 اسکوچیچ در یک شرایط سخت هدایت تیم را به عهده 
گرفت و به سریعترین شکل ممکن تیم را به جام جهانی قطر 
رساند، اما به نظر در حق او کم لطفی و در آستانه جام جهانی 
2022 کنار گذاشته شد و کی روش دوباره به تیم ملی برگشت، 
به نظرت حق او نبود که در جام جهانی 2022 روی نیمکت 

تیم ملی باشد؟
کنون در این خصوص صحبتی نکرده بودم. رابطه  من تا
خیلی خوبی با اسکوچیچ به خصوص آن اواخر داشتم و این 
را می توانید از خود او هم بپرسید، سعی می کردم در مسائل 
مختلف تأثیرگذار باشم و به او کمک کنم، مرحله انتخابی 
گان سپری کردیم، شرایط خوبی برای تیم ملی  خوبی را با درا
به وجود آمد و صعود زودهنگامی به جام جهانی را داشتیم، 
ح  ولی خیلی ها این داستان را فراموش و خیلی حواشی مطر

کردند. دوستان بدون اینکه اطلاعی داشته باشند، آمدند و 
نظرات مختلف و البته احساسی دادند. هیچ وقت در مورد این 
مسائل صحبت نکرده ام، اتفاقاتی در فدراسیون فوتبال افتاد و 
رئیس فدراسیون عوض شد )مهدی تاج جای عزیزی خادم را 
گرفت(، زمانی که قرار شد آقای تاج برگردند، در اولین مصاحبه  
گفتند که؛ مربی جدیدی برای تیم ملی انتخاب خواهیم کرد. 
، حتی قبل از اینکه دوباره رئیس فدراسیون شوند، تصمیم 
گر اشتباه  گرفته شده بود که سرمربی تیم ملی عوض شود و ا
نکنم در یک برنامه تلویزیونی از آقای کی روش اسم بردند. 
متأسفانه یک سری از افراد بدون اینکه اطلاعاتی داشته 
باشند و بدانند واقعیت داستان چیست و شاید منفعت شان 
در گروی این بود که داستان طور دیگری اتفاق بیفتد، درباره 
برخی مسائل صحبت کردند که خنده دار و از واقعیت به دور 
بود، خیلی ها به من می گفتند؛ عکس العمل نشان بده و راجع 
به این موضوع صحبت کن. ، ولی این قدر به این موضوع 
اطمینان داشتم که ترجیح دادم تا امروز در مورد آن صحبتی 
نکنم، به نظر من زمان همه چیز را نشان خواهد داد. در 
واقع یکی دیگر قول آوردن کی روش را داده بود و این تصمیم 
رئیس فدراسیون فوتبال، آقای مهدی تاج بود، موضوع کاملاً 
بدیهی و مشخص است که این انتخاب و تصمیم از جایی 
دیگر گرفته شده است. باز هم می گویم که رابطه خیلی خوبی 
با اسکوچیچ داشتم و حتی همان موقع هم از زحماتی که 
گان انسان خیلی  او برای تیم ملی کشیدند، تشکر کردم. درا
خوب و خوش قلبی است، ولی هر کسی می تواند به لحاظ 
فنی نظر بدهد، ممکن است یک سری نظر مثبت یا منفی 
در خصوص من داشته باشند، من اما به عنوان بازیکن از 
کارهایی که اسکوچیچ برای تیم ملی انجام داد و باعث شد ما 
کید می  کنم  به جام جهانی برویم، قدردانی می کنم. باز هم تأ
که برداشتن اسکوچیچ و برگرداندن کی روش خواسته بازیکنان 
تیم ملی نبود و این تصمیم از سوی فدراسیون گرفته شد، اما 
برخی این را فراموش و به جاهای دیگر وصلش کردند که برای 

من خیلی عجیب بود!

پایان سکوت جهانبخش: 

برکناری اسکوچیچ خواسته تاج بود نه بازیکنان! 


